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Orientering «Sykehusinnkjøp HF i 
media» 
 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 
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Bente Hayes 
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 11. januar 2023 

til 15. mars 2023. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt 

vinklet. 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 

2.1. Medieomtale fra 11. januar 2023 til 15. mars 2023 
Det har vært en del medieomtale av Sykehusinnkjøp HF siden sist styremøte. De fleste sakene er 

skrevet av anbuds- eller medisinskfaglige nettsteder og interesseorganisasjoner. De mest kritiske 

sakene omtaler KOFA-gebyr etter ambulanseanskaffelser. 

De anbudsfaglige nettstedene har gjengitt en rekke positivt vinklede saker opprinnelig publisert av 

Sykehusinnkjøp HF eller helseregioner. Eksempler er saker om etisk handel, effektiviserte MTU-

anskaffelser, og rekord i antall nye metoder innført av Beslutningsforum. 

Tre lenker til nettstedet MedWatch fører til saker som ligger bak betalingsmur. Vår sporingstjeneste, 

Retriever, gir oss ikke full tilgang til dem. 

Medieovervåkingen får også treff på saker hvor Sykehusinnkjøp HF kun er nevnt i kraft av rollen som 

bidragsyter til inngåelse av avtaler til spesialisthelsetjenesten. Disse er utelatt i oversikten. 

Vinklingen av sakene hvor Sykehusinnkjøp HF har en fremtredende rolle fordeler seg slik: 

Totalt antall saker Positivt vinklet Negativt vinklet Nøytralt vinklet 

21 9 4 8 

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først: 

• Tidens Krav skriver om ny ambulansestasjon som skal bygges i Kristiansund. Ansatte er bekymret 

for dårligere beredskap når lokalsykehuset legges ned, og mener at lengre reisevei må 

kompenseres med en ekstra ambulansebil og mer personell. Avisen har stilt flere spørsmål til 

Sykehusinnkjøp HF om den pågående anskaffelsen av ambulansestasjon for å finne ut om det er 

tatt høyde for dette. Sykehusinnkjøp HF har ikke kunnet svare fordi konkurransen ikke ennå er 

tildelt. Saken er negativt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Gleder seg til ny ambulansestasjon - frykter dårligere beredskap (Tidens Krav) (vedlegg 1) 

 

• Melanor skriver i en serie saker i anledning at det er tre år siden Norge stengte ned under 

koronapandemien. De skriver blant annet om beredskapslageret til Onemed og hasteanskaffelser 

av munnbind fra Mølnlycke. De to produsentene skryter begge av et godt samarbeid med 

Sykehusinnkjøp HF. Sakene er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Her er beredskapslageret som skal sikre Oslo mot neste pandemi (Melanor) 

2. Mölnlycke roser samarbeidet med Sykehusinnkjøp (Melanor) 

https://www.melanor.no/nb/alle-artikler/tre-ar-siden-norge-stengte-ned-her-er-beredskapslageret-som-skal-sikre-oslo-mot-neste-pandemi/
https://www.melanor.no/nb/alle-artikler/tre-ar-siden-norge-stengte-ned-molnlycke-roser-samarbeidet-med-sykehusinnkjop/
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• MedWatch omtaler Helse Sør-Øst RHFs nyhetssak om effektivisering av MTU-innkjøp. Helse Sør-

Øst, Sykehuspartner og Sykehusinnkjøp HF har samarbeidet om et prosjekt for å redusere tiden 

det tar å gjennomføre MTU-anskaffelser. Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Helse Sør-Øst vil effektivisere medtek-innkjøp (MedWatch) 

 

• Anbud365 omtaler Helse Sør-Øst RHFs og Sykehusinnkjøp HFs nyhetssaker om anskaffelse av 

verktøy for digital hjemmeoppfølging. Sakene fremhever muligheten for bedre og mer effektivt 

pasienttilbud, samt bærekraft i spesialisthelsetjenesten. Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Klart for satsing på digital oppfølging av pasienter i eget hjem (Anbud365) 

 

• Dagens Medisin omtaler at avdelingsleder i Nye Metoder i Sykehusinnkjøp HF, Iselin Dahlen 

Syversen, har fått tildelt Harkess Fellowship-stipendet. Hun flytter et år til USA for å forske på 

ulike tilnærminger til forhandlinger, innkjøp og praksis for konfidensialitet. Saken er positivt 

vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Til USA for å lære mer (Dagens Medisin) (vedlegg 2) 

 

• Anbud365 skriver at Sykehusinnkjøp HF i et høringssvar er kritisk til å ha flere seriøsitetsmodeller 

ved siden av Norgesmodellen. Høringssvaret peker på behovet for å opptre med mest mulig like 

krav overfor leverandørmarkedet. Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Kritisk til mange seriøsitetsmodeller ved siden av Norgesmodellen (Anbud365) 

 

• Anbud365 omtaler Sykehusinnkjøp HFs nyhetssak om overlevering av oppdragsdokument for 

2023. Nettstedet gjengir innholdet i nyhetssaken. Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Dette forventes av Sykehusinnkjøp i år (Anbud365) 

 

• Anbud365 skriver at Redningsselskapet er skuffet over at en kommersiell aktør ble valgt som 

leverandør av ambulansebåt til bruk for Smøla og Aukra fra 2024. Regjeringen har signalisert at 

ideelle aktører er viktige for helsesektoren, men det får ikke utslag ved anbudsprosesser. 

Redningsselskapet mener også at miljø har fått lite å si for anskaffelsen. Sykehusinnkjøp forklarer 

at det ble stilt minstekrav til miljø, og at konkurransen ble holdt i henhold til reglene for 

https://medwatch.no/nyheter/medtek_lab/article15279428.ece
https://medwatch.no/nyheter/medtek_lab/article15279428.ece
https://helse-sorost.no/nyheter/styrker-arbeidet-med-digital-hjemmeoppfolging
https://sykehusinnkjop.no/nyheter/satser-pa-digital-hjemmeoppfolging
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/klart-for-satsing-pa-digital-oppfolging-av-pasienter-i-eget-hjem/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag/id2931147/?uid=90d85107-ddd2-4417-8b88-9d1f8fbf6fb0
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/kritisk-til-mange-seriositetsmodeller-ved-siden-av-norgesmodellen/
https://sykehusinnkjop.no/nyheter/oppdragsdokument-for-2023-klart
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/dette-forventes-av-sykehusinnkjop-i-ar/
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anskaffelser av helse- og sosialtjenester over EØS’ terskelverdi. Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Skuffet over at en kommersiell ble valgt; Sykehusinnkjøp forklarer hvorfor (Anbud365) 

 

• Bladet Diabetes skriver at sykehusene arbeider for å bli mer miljøvennlige. Avdelingsleder for 

samfunnsansvar i Sykehusinnkjøp HF, Grete Teigset Solli, sier at Norge har jobbet tett med de 

andre nordiske landene om å utarbeide felles krav til emballasje for å redusere plast- og 

papiravfall. Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Sykehusene tar grønne grep (Diabetes) (vedlegg 3) 

 

• Anbud365 skriver om Sykehusinnkjøp HFs revisjoner av hanskeprodusenter. Den viser at det har 

skjedd store forbedringer på fabrikker i Malaysia. Spesialrådgiver etisk handel i Sykehusinnkjøp 

HF, Pia Uhre Trulsen, blir intervjuet om arbeidet som gjøres innenfor etisk handel, og 

utfordringer i tiden fremover. Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Store forbedringer hos hanskefabrikker i Malaysia – norsk påvirkning nytter (Anbud365) 

 

• Anbud365 omtaler en studie fra EU-kommisjonen som analyserer innkjøp av legemidler i 32 

europeiske land. Norge trekkes frem som helt i spissen i Europa når det gjelder å oppnå 

besparelser på legemiddelkjøp. Æren tilskrives LIS-modellen. Konstituert leder for avdeling 

anskaffelser i divisjon legemidler i Sykehusinnkjøp HF, Erik Sagdahl, uttaler at europeisk 

samarbeid har vært en viktig suksessfaktor. Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Europeisk studie løfter frem Sykehusinnkjøp: Beste praksis og topp besparelser 

(Anbud365) 

 

• Aftenposten skriver om den norske produsenten av munnbind, Innovern, som ikke når opp med 

produktene sine i anbudskonkurranser. Kvaliteten evalueres som best av Sykehusinnkjøp HF, 

men produsenten taper på pris mot kinesiske produsenter. Innovern kritiserer politikere som 

ønsker beredskap, men ikke støtter dem utenfor krisetider. Flere lokale medier refererer saken. 

Saken er for Sykehusinnkjøp HFs del nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Vedum lovet nasjonal beredskap. Men sykehusene velger munnbind fra Kina 

(Aftenposten) (vedlegg 4)  

 

https://www.anbud365.no/bransjer/transport/skuffet-over-at-en-kommersiell-ble-valgt-sykehusinnkjop-forklarer-hvorfor/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/store-forbedringer-hos-hanskefabrikker-i-malaysia-norsk-pavirkning-nytter/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/europeisk-studie-lofter-frem-sykehusinnkjop-beste-praksis-og-topp-besparelser/
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• MedWatch skriver at leverandøren Novartis reagerer Sykehusinnkjøp HFs forslag til 

onkologianbud. De mener at sykehus får en sterkere føring for å pålegge bytte av behandling for 

pasientgrupper utelukkende for å spare penger. Nettstedet følger opp med en sak om at 

ordlyden i det endelige konkurransegrunnlaget ble endret. Saken er negativt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Novartis ut mot forslag om endring av kreftanbud: – Uheldig (MedWatch) (bak 

betalingsmur) 

2. Sykehusinnkjøp taus om eget kreftanbud-forslag (MedWatch) (bak betalingsmur) 

3. Sykehusinnkjøp endret omstridt forslag om bytte av kreftmedisin etter kritikk 

(MedWatch) (bak betalingsmur) 

 

• Avisen Agder omtaler anbud som Sykehusinnkjøp HF har lagt ut på pasientreiser. Avisen trekker 

frem detaljer fra konkurransegrunnlaget og verdien av anskaffelsen i fylkets forskjellige områder. 

Sykehusinnkjøp HF informerer om at Sørlandet sykehus ikke er forpliktet til å kjøpe noen fastsatt 

mengde pasientreiser. Saken er nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Innkjøp av pasienttransport for 350 millioner kroner (!) (AvisenAgder) (vedlegg 5) 

 

• Anbud365 skriver at ICLEI, et nettverk for bærekraftige regionale myndigheter har publisert en 

rapport etiske IKT-anskaffelser i det offentlige. Sykehusinnkjøp nevnes som en av deltakerne i 

gruppen. Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Norske bidrag til internasjonale anbefalinger om etiske IKT-anskaffelser (Anbud365) 

 

• Brønnøysunds Avis skriver om uenighet om Helgelandssykehusets flytting av ambulansebåt fra 

Vega til Alstahaug. Formannskapet på Vega er misfornøyde, og antyder at ny tomt for stasjonen 

allerede er valgt, til tross for at anbud på stasjon ligger ute. Klinikksjef ved Helgelandssykehuset, 

Pål Madsen, forklarer at det har vært planlagt å flytte stasjonen fra Vega i lang tid, og at 

svarfristen på seks uker typisk for liknende konkurranser. For Sykehusinnkjøp HFs del er saken 

nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. - Tomt virker å være avklart på forhånd (Brønnøysunds Avis) (vedlegg 6) 

 

• I et brev i Fagbladet skriver leder for styringsgruppen for nasjonale helsepersonellvikarer, Hilde 

Christiansen, at det gjøres tiltak for å stoppe aggressive rekruttering fra vikarbyråer med og uten 

avtale på vikartjenester. Byråer med avtaler vil få den sagt opp. Fagbladet skriver også en lengre 

artikkel om saken. Sykehusinnkjøp nevnes kun som avtaleforvalter, men vikartjenester er et 

aktuelt område som det ofte kommer mediehenvendelser på. Saken er for Sykehusinnkjøp HFs 

https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article15001982.ece
https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article15007602.ece
https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article15269527.ece
https://www.anbud365.no/uncategorized/norske-bidrag-til-internasjonale-anbefalinger-om-etiske-ikt-anskaffelser/
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del nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Helsetopp: - Vi må hindre at bonanzaen forsetter (Fagbladet) (vedlegg 7) 

2. Kampen om arbeidskraft (Fagbladet) (vedlegg 8) 

 

• Bioingeniøren skriver at Helse Sør-Øst RHF ikke vil prioritere innkjøp av medisinskteknisk utstyr i 

2023. Bransjeorganisasjoner mener at midler bør øremerkes i statsbudsjettet, og at 

Sykehusinnkjøp HF og regionale helseforetak bør åpne for prisregulering av eksisterende og 

fremtidige kontrakter. Divisjonsdirektør for nasjonale tjenester i Sykehusinnkjøp HF, Harald I. 

Johnsen, forklarer at nasjonale avtaler har prisreguleringsklausuler, men at det varierer for 

regionale og lokale avtaler. Saken er for Sykehusinnkjøps del nøytralt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Innkjøp av nytt utstyr settes på vent (Bioingeniøren) 

 

• Flere lokale og regionale medier følger opp sak om at KOFA har ilagt fem helseforetak gebyr for 

ulovlig anskaffelse av ambulansebiler. Sakene refererer sidenes argumentasjon for KOFA, samt 

KOFAs begrunnelse for å ilegge gebyret. Saken er negativt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Fikk 360.000 i gebyr for ulovlig kjøp av ambulanser (Brønnøysunds Avis) (vedlegg 9) 

2. Sykehuset får bot for ulovlig anskaffelse av ambulanser (Tønsbergs Blad) (vedlegg 10) 

 

• Medwatch skriver at direktøren i MSD Norge advarer om konsekvenser av tingrettens dom i sak 

om kreftanbud som KOFA mente burde avlyses på grunn av en prislekkasje. Direktøren at dette 

betyr at ingen bransje eller leverandør kan garanteres fortrolighet om nettopriser, og at det kan 

skade investeringer i landet og fremtidige pristilbud. Saken er negativt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. MSD Norge-direktøren advarer om konsekvensene av kreftanbud-dom (MedWatch) 

 

• Dagens Medisin omtaler at Nye Metoder på sin nettside skriver at Beslutningsforum innførte 

rekordmange nye metoder i 2022. Det nevnes at Sykehusinnkjøp HF har økt antall prisnotater og 

gjennomført forhandlinger raskere. Helseminister Ingvild Kjerkhol berømmer innsatsen for å 

gjøre systemet bedre og mer effektivt. Saken er positivt vinklet. 

 

Vedlegg: 

1. Beslutningsforum innførte rekordmange nye metoder i 2022 (Dagens Medisin) 

 

Trykte vedlegg 

https://www.bioingenioren.no/aktuelt/2023/innkjop-av-nytt-utstyr-settes-pa-vent/
https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article14829468.ece
https://nyemetoder.no/nyheter/nye-metoder-2022-rekordmange-nye-metoder-innfort
https://www.dagensmedisin.no/beslutningsforum-helsepolitikk-og-helseokonomi-3-legemidler/beslutningsforum-innforte-rekordmange-nye-metoder-i-2022/155023
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• Vedlegg 1 Tidens Krav 

• Vedlegg 2 Dagens Medisin 

• Vedlegg 3 Diabetes 

• Vedlegg 4 Aftenposten 

• Vedlegg 5 Avisen Agder 

• Vedlegg 6 Brønnøysunds Avis 

• Vedlegg 7 Fagbladet 

• Vedlegg 8 Fagbladet 

• Vedlegg 9 Brønnøysunds Avis 

• Vedlegg 10 Tønsbergs Blad 

Utrykte vedlegg 

• Her er beredskapslageret som skal sikre Oslo mot neste pandemi (Melanor) 

• Mölnlycke roser samarbeidet med Sykehusinnkjøp (Melanor) 

• Helse Sør-Øst vil effektivisere medtek-innkjøp (MedWatch) 

• Klart for satsing på digital oppfølging av pasienter i eget hjem (Anbud365) 

• Kritisk til mange seriøsitetsmodeller ved siden av Norgesmodellen (Anbud365) 

• Dette forventes av Sykehusinnkjøp i år (Anbud365) 

• Skuffet over at en kommersiell ble valgt; Sykehusinnkjøp forklarer hvorfor (Anbud365) 

• Store forbedringer hos hanskefabrikker i Malaysia – norsk påvirkning nytter (Anbud365) 

• Europeisk studie løfter frem Sykehusinnkjøp: Beste praksis og topp besparelser (Anbud365) 

• Novartis ut mot forslag om endring av kreftanbud: – Uheldig (MedWatch) (bak betalingsmur) 

• Sykehusinnkjøp taus om eget kreftanbud-forslag (MedWatch) (bak betalingsmur) 

• Sykehusinnkjøp endret omstridt forslag om bytte av kreftmedisin etter kritikk (MedWatch) 

(bak betalingsmur) 

• Norske bidrag til internasjonale anbefalinger om etiske IKT-anskaffelser (Anbud365) 

• Innkjøp av nytt utstyr settes på vent (Bioingeniøren) 

• MSD Norge-direktøren advarer om konsekvensene av kreftanbud-dom (MedWatch) 

• Beslutningsforum innførte rekordmange nye metoder i 2022 (Dagens Medisin) 

https://www.melanor.no/nb/alle-artikler/tre-ar-siden-norge-stengte-ned-her-er-beredskapslageret-som-skal-sikre-oslo-mot-neste-pandemi/
https://www.melanor.no/nb/alle-artikler/tre-ar-siden-norge-stengte-ned-molnlycke-roser-samarbeidet-med-sykehusinnkjop/
https://medwatch.no/nyheter/medtek_lab/article15279428.ece
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/klart-for-satsing-pa-digital-oppfolging-av-pasienter-i-eget-hjem/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/kritisk-til-mange-seriositetsmodeller-ved-siden-av-norgesmodellen/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/dette-forventes-av-sykehusinnkjop-i-ar/
https://www.anbud365.no/bransjer/transport/skuffet-over-at-en-kommersiell-ble-valgt-sykehusinnkjop-forklarer-hvorfor/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/store-forbedringer-hos-hanskefabrikker-i-malaysia-norsk-pavirkning-nytter/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/europeisk-studie-lofter-frem-sykehusinnkjop-beste-praksis-og-topp-besparelser/
https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article15001982.ece
https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article15007602.ece
https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article15269527.ece
https://www.anbud365.no/uncategorized/norske-bidrag-til-internasjonale-anbefalinger-om-etiske-ikt-anskaffelser/
https://www.bioingenioren.no/aktuelt/2023/innkjop-av-nytt-utstyr-settes-pa-vent/
https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article14829468.ece
https://www.dagensmedisin.no/beslutningsforum-helsepolitikk-og-helseokonomi-3-legemidler/beslutningsforum-innforte-rekordmange-nye-metoder-i-2022/155023
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